
    

 

SEGURTASUN ETA OSASUN BATZORDEA – 2022/03/31 

 

Joan den martxoaren 31n segurtasun eta osasun batzordea egin zen 

Sailarekin eta Prebentzio Zerbitzuarekin, proposatutako gai-zerrendari 

jarraituz. 

 

Prebentzio Zerbitzuak 2021ean zerbitzu horrek eta IMQ Prebentzioak 

egindako jardueren memoriak eman zizkigun. LABek adierazi zuen 

memoria horiek urtearen hasieran entregatu behar direla, zer jarduketa egin 

diren eta zeintzuk ez ikusteko, urte horretarako egindako plangintza 

erreferentziatzat hartuta. 

 

Era berean, aurtengo simulazioen plangintza eman ziguten. Behin horiek 

eginda, eta haietan sortzen diren akatsak ikusita, beharrezkoa da 

arrazoizko denbora batean neurri egokiak hartzea horiek zuzentzeko. 

Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digu lantaldeak definituko dituztela, 

larrialdien arloko prestakuntza emango dietela langileei, eta Ministerioarekin 

eta Botere Judizialaren Kontseilu Nagusiarekin beharrezko koordinazioa 

lortzeko lan egingo dutela. 

 

Era berean, arriskuen ebaluazioak berrikusteko plangintza eman 

zitzaigun. LABek, gainerako sindikatuek bezala, dauden arriskuen 

ebaluazioak guri emateko eskatu zuen, azterketak egiterakoan kontuan 

hartzeko. Lanpostu bakoitzeko ebaluazioak berrikusi behar dira, balorazio-

metodo arruntari jarraituz, horretarako argitaratutako gida teknikoen 

arabera. 

 



LABek azpimarratu nahi du ebaluazioaren helburu nagusia dela 

ezabatu ezin izan diren arriskuak behar bezala minimizatzea eta 

kontrolatzea, eta horretarako prebentzio-neurri egokiak ezartzea. 

 

Jokabide desegokien protokoloari dagokionez, une honetan arazoak 

ditugu ikerketa-batzordea eratzeko. LAB eta CCOO baino ez gara batzorde 

horietako kide; izan ere, ELAk ez zuen protokolo hori sinatu, eta CSIFek, sinatu 

arren, protokolo horretatik bereizi da. 

Ez dugu ahaztu behar jokabide desegokien protokoloa lagungarri zaigula 

lantokietan sortzen diren gatazkei irtenbidea emateko, eta, beraz, guztion 

ardura dela egoera honi irtenbidea bilatzea. LAB prest dago hura 

interpretatzeko edo aldatzeko irizpideak elkarrekin zehazteko, hori 

guztia langileen segurtasuna eta osasuna bermatze aldera. 

 

Arrisku psikosozialen ebaluazioei dagokienez, Prebentzio Zerbitzuak 

jakinarazten digu, ebaluazio horietaz arduratuko den kanpoko enpresari 

kontsulta egin ondoren, posible dela datuak aldi berean biltzea justizia-

jauregi guztietan. 

LABek eskatu du prebentzio-zerbitzuak kronograma oso bat eman 

diezagula, langileei zuzendutako prestakuntza-saioak jasotzen dituena, 

datuak bildu aurretik, kolektiboari arrisku psikosozialei buruzko 

oinarrizko ezagutzak emateko eta erabiliko den ebaluazio-metodologia 

sartzeko. 

 

LABek ebaluazio horiek behar bezala egin daitezen lan egingo du, eta 

langileak animatuko ditu lan-baldintza osasungarriagoetan parte har 

dezaten. Departamentuari eskatuko diogu behar diren neurriak har 

ditzala atzematen diren arriskuei dagokienez. 

 

Obra eta Instalazio Zerbitzuei egindako kontsulten eta eskaeren 

erantzunak: 

- Gernikako filtrazioak azaroan konpondu zituzten. Hala ere, ekoizten 

jarraitzean, ura nondik iragazten den berrikusiko dute. 

 



- Gasteizko Administrazioarekiko Auzien ZULUPetan espazioak 

egokitzeko beharrezkoak diren obrak maiatzerako eta ekainerako 

aurreikusita daude. 

 

-  Gasteizko Justizia Jauregiko artxiboan eta auzitegiko klinikan 

egoera txarrean dagoen egungo biniloa ordeztea aurreikusita 

dago. 

 

- Balmasedan eskatutako moketa aldatzeari dagokionez, Obra 

Zerbitzuak adierazten du hondatzen doan heinean eta xedatzen den 

aurrekontuaren arabera egingo dela. 

 

- Amurrioko justizia-jauregiaren eraikinaren segurtasunari 

dagokionez, jarduketa integrala egingo da, eta laster emango zaigu 

hori egiteko egindako azterlana. Sartzeko txarteltxoak jarriko dira, eta 

epaitegietako ate nagusia modifikatu egingo da, mugikortasun urriko 

pertsonak sartu ahal izateko. 

 

- Amurrioko informazio-zerbitzua beheko solairuko gune batera 

aldatzeko eskaera eraikineko agintariek berretsi behar dute, eta 

EATari batera egin behar zaio eskaera. 

 

- Argitasun-azterketak egingo dira kontratu txikien bidez Eibarren, 

Irunen eta Bilboko Buenos Airesko artxiboan (-5 solairua). 

 

- Gasteizko komunetako azulejuen erorketari dagokionez, 

maiatzean ekingo zaio horiek ordezkatzeari. 

 

- Aulkiak ordeztea: 400.000 euroko inbertsioa egin da, espedientea 

kontratazio-zerbitzuan dagoela. Hasiera batean, Donostiako Atotxako 

eraikinekoak modu orokorrean ordezkatuko dira, eta gainerako 

aldaketak EATek kudeatuko dituzte. LABek egoera txarrean dauden 

aulki guztiak aldatzeko exijitzen jarraituko du, eta guardiako 

epaitegietan aldaketa hori egiteko premia nabarmendu du, 

esaterako, Bilbon eta Durangon, kexa aurkeztu baitute. 

 

- LABek eskatutako Bilboko Buenos Airesko auzitegi-bulegoetan 

leihoak irekitzeari dagokionez, obra-zerbitzuak adierazten du 

leihoen irekierak ez duela amaierarik. LABek egindako eskaera 



errepikatu du, espazio horietan egiten den lana eta egoera kontuan 

hartuta. Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi du aireztapen-maila 

aztertuko duela, erabilitako adierazlearen arabera (CO2 maila). 

 

- Obra-zerbitzuak jakinarazi digu Bilboko Barroeta eraikineko 8. 

solairuko argizulo osoa zigilatu dela, eta uste dute horrekin 

konpondu dela itoginen arazoa. 

 

- Barakaldoko guardiako epaitegiko beirateari dagokionez, Obra 

zerbitzuak esan zigun ez dela bidezkoa; izan ere, segurtasun-kontrola 

igaro ondoren sartzen da bertara, eta segurtasunak berretsitako 

gatazka-historia bat egon behar da. LAB ez dago ados eta lanean 

jarraituko dugu. 

 

- Obra-zerbitzuak adierazi digunez, Donostiako Atotxako eraikinean 

dagoen itogina konpontzea oso zaila da, haizearen mende baitago 

ura hainbat lekutatik sartzen dela, eta horretan jarraituko dute lanean. 

 

- Errenteriako bake-epaitegian jarritako izu-botoiaren gainean, 

udalari jakinarazi zaio udaltzaingoarekin konektatu behar duela, behar 

bezala funtziona dezan. 

 

- Prebentzio Zerbitzuak jakinarazi digunez, Donostiako Zigor 

Betearazpeneko Zerbitzu Erkidearen CO2 mailaren balioei 

dagokienez, CO2 neurgailuak hartu zituen balioek (bi alditan: 

2021/09/01etik 2021/10/28ra eta 2022/01/06tik 2022/02/24ra) 

erakusten dute egoera puntuala izan zela. Egia da jardunaldi askotan 

emaitzek 700-800 ppm-ko tartearen balioak erakusten dituztela, baina 

800-1000 tartean egun zehatzagoak dira. Nolanahi ere, egiteke 

jarraituko dute, neurgailua berriro jartzeko beharra baloratuz. 

 

 

LABek dauden arrisku-egoerak salatzen jarraituko du, eta egoera horiei 

konponbidea ematea eskatuko du, kolektibo osoarentzako lan-

baldintza osasungarriak lortzeko lan eginez. 
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